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BRMG-0063/KR-I/07  
 
 
 

PROTOKÓŁ  NR  10-8/2007 
 

z posiedzenia 
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska 

 
które  odbyło  się  w  dniu  26 września  2007  roku  w sali nr 007  Nowy Ratusz, ul. Wały 
Jagiellońskie 1  w Gdańsku. 
 
Posiedzenie Komisja rozpoczęła  o  godz. 15,00. 
 
Obecność: 
 
Komisja  posiedzenie  odbyła   pełnym 7-osobowym   składzie, czyli  było quorum do 
podejmowania prawomocnych opinii  i wniosków.  
 
Listy  obecności  stanowią  załączniki  nr  1 i 2  do niniejszego  protokołu.  
 
Komisja  jednogłośnie,  6  głosami za przyjęła  zaproponowany  porządek  obrad, ale z uwagi  
na chwilowy brak  referenta   do  zaplanowanego  punktu  2, tj.  „Informacja  na  temat  
wykonania  budŜetu  miasta Gdańska za  I  półrocze 2007. Komisji procedowała  wg  
następującego  porządku  obrad: 

 
1. Przyjęcie  protokołu   z posiedzenia  Komisji  Rewizyjnej  z  dnia 22 

sierpnia  2007r.  
 
2.  Przedstawienie  protokołu  z kontroli  dot. przekazania  Stowarzyszeniu  
    „Stara Oliwa”   nieruchomości    przy  Starym   Rynku 15 w  Gdańsku  -   
     Oliwie  
 
 

3.  Zapoznanie się  z bieŜącą  korespondencją. 
 
 

4.  Informacja   nt.  wykonania   budŜetu   miasta   Gdańska   za  I  półrocze    
     2007r.  
 
 

5. Sprawy wniesione, wolne  wnioski 
                                                                           
 

PUNKT  1 
Przyjęcie  protokołu   z posiedzenia  Komisji  Rewizyjnej  z  dnia 22 sierpnia  
2007r.  
 
 
Komisja  bez  uwag,  jednogłośnie -  6 głosami za  -  przyj ęła  Protokół  Nr  9-7/2007  z 
posiedzenia Komisji Rewizyjnej RMG  w  dniu 22 sierpnia  2007r.  
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PUNKT  2 
 Przedstawienie  protokołu  z kontroli  dot. przekazania  Stowarzyszeniu „Stara 
Oliwa”   nieruchomości    przy  Starym   Rynku  15 w  Gdańsku  - Oliwie  
 
 
Komisja   pismem  z dnia  26 marca  2007 r. zawiadomiła  Prezydenta  Miasta  o podjęciu 
kontroli w    dotyczącej  przekazania  Stowarzyszeniu „Stara Oliwa” nieruchomości  przy 
Starym Rynku 15 w Gdańsku Oliwie. Zespół  kontrolny w  składzie: 

• Radny Stefan  Grabski 
• Radny  Ryszard  Jędrzejczak 

W  protokole   z kontroli  stwierdzono, Ŝe w  wyniku przeprowadzonych  czynności nie  
stwierdzono  nieprawidłowości  nie  stwierdzono oraz  w  związku z  wyraŜeniem  zgody 
Przewodniczącej Stowarzyszenia „Stara Oliwa” na propozycje  Prezydenta Miasta  Gdańska  
dotyczącej uŜyczenia  nieruchomości  na kolejny  rok z moŜliwością  jej przedłuŜenia,  zespół  
kontrolny  uznał, Ŝe  dalsze  czynności  kontrolne są zbędne.  
 
Komisja  jednogłośnie  -  7  głosami za  – przyjęła   przedłoŜony  protokół  z kontroli . 
Przedmiotowy  protokół  zostanie  przesłany   Prezydentowi Miasta  Gdańska -  do   
wiadomości: Stowarzyszenie  „Stara Oliwa”, 
 
 

PUNKT   3 
Zapoznanie się  z bieŜącą  korespondencją. 
 
Przewodniczący  poinformował, Ŝe  do Komisji  wpłynęły  dwie  skargi : 
• Skarga  Pana  Tadeusza  Tarapaty (pismo  z dnia 03.09.2007r.) na  postępowanie 

pracowników  Urzędu   wobec  niego  - Komisja  wystąpi  do Prezydenta Miasta    o  
wyjaśnienia. 

• Skarga  Pana Kazimierza  Gryszpanowicza (pismo z  dnia 03.09.2007r) -  skarga  na 
pracowników Wydziału Architektury i Ochrony Zabytków  - Komisja  wystąpi  do 
Prezydenta Miasta  o  wyjaśnienia. 

 
Ponadto  poinformował, Ŝe  wpłynęły  wyjaśnienia   od: 
• Saur Neptun Gdańsk – dot. umowy zawartej  z Panią  M.Wawryszuk 
• Prezydenta  Miasta   -   wyjaśnienie  do pisma  U. Jagodzińskiej i A. Kaczmarka   dot. 

działek przy  ul. Czereśniowej, 
• Biura  Rozwoju Gdańska   dot.  procedury  uchwalania mpzp Siedlce -  rejon ulic. 

Sołeckiej, Malczewskiego  (nr.1222) 
oraz wpłynęło pismo  od  pani I. Czarneckiej ( ksero  dla  członków Komisji)  
 
Komisja  powyŜszymi  tematami zajmie  się na  najbliŜszych  posiedzeniach.  
 
 

PUNKT   4 
Informacja   nt.  wykonania   budŜetu   miasta   Gdańska   za  I  półrocze   2007r.  
 
Pan  Andrzej  Bojanowski  - Skarbnik Miasta  omawiając  wykonanie  budŜetu  za  I 
półrocze 2007r. powiedział między innymi: 
Dochody Miasta  wzrosły o   w tempie  2,6 %  w stosunku  do  planowanego  budŜetu. Wzrost  
wydatków  bieŜących  o  1%  a  wzrost  wydatków  majątkowych 23,8 %. MoŜna   stwierdzić,   
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Ŝe  nadwyŜka  pojawiająca  się w związku  ze  wzrostem  dochodów  Miasta  przeznaczana  
głównie  na  wydatki  majątkowe,  a  tylko jego niewielka część  została  skonsumowana  w 
wydatkach  bieŜących.  
Struktura  dochodów własnych  miasta: 
38,5 %  dochodów  stanowią  dochody  własne, w tym podatki i opłaty  lokalne realizowane  
na  bardzo  dobrym poziomie tj. 54%  wykonania. 
Podatki i opłaty pobierane  przez  Urzędy  Skarbowe, dochody z mienia, opłaty  za 
zezwolenia  za  handel  alkoholem równieŜ  realizowane  są  na  dobrym poziomie  i nie   
widzimy  duŜego  zagroŜenia,  co  do   wykonania  budŜetu na koniec  2007r.   w  dochodach 
z  tego  tytułu. 
Wydatki w  I półroczu   zrealizowaliśmy w 40  %. Kontrolujemy   wydatki  bieŜące na  
poziomie 44,4%, wydatki  majątkowe  były  na poziomie  ok. 21%, ale   dynamika  ta 
zdecydowanie wzrasta  i  wszystko   wskazuje   na  to, Ŝe  plan  wydatków   inwestycyjnych 
powinien być  zrealizowany.  
 

Radny Paweł  Jaworski -  członek  Komisji 
Powiedział, Ŝe niezrozumiałe   dla niego była ochrona    fontanny -    czy  dla  kaŜdej  
oddawanej  inwestycji,  uroczyście  oddawanej  do  uŜytkowania  wynajmowana jest  
ochrona, czy  był  to  tylko  sporadyczny  przypadek.  
 

Pan Andrzej Bojanowski  - Skarbnik Miasta  
Poinformował, Ŝe  koszt fizycznej  ochrony  wyniósł  2.931,66  zł  netto. W kwotę   8  tysięcy  
zł, która  była odtwarzana  w budŜecie   wchodzą  dodatkowe  wydatki  nie związane tylko  z 
ochroną. Wybrana   firma  była  firmą  najtańszą   z  4-ch ofert, jakie  wpłynęły  do ZDiZ  -  
obsługa  dwuosobowa, całodobowa. 
Ochrona  była  dlatego, poniewaŜ wykonawca  opuścił plac  budowy   9  dni  wcześniej, 
aniŜeli  było  oficjalne  otwarcie.  Natomiast  projekt  i  zadanie, mimo otwarcia  tejŜe    
fontanny, nie  został  do  dnia  dzisiejszego  zamknięty  i przejęty  dokumentami OT. Zadanie  
to jest  cały  czas  w trakcie  realizacji. Dlatego   była   ta  ochrona.  
 

Pani  Teresa  Blacharska  -  Dyrektor  Wydziału Finansowego 
Wszystkie inwestycje  nie są ochraniane, ale  jeśli są   przypadki, Ŝe  inwestor  z jakiś  
powodów  schodzi  z placu  budowy  to musimy  zabezpieczyć mienie.  
 

Radny Paweł  Jaworski -  członek  Komisji 
Wg mnie było  to  robione  na pokaz i było  bezzasadne,  bo skoro  ta  fontanna ma słuŜyć  
mieszkańcom,  to  dla mnie  ochranianie jej  przez   9  dni  jest  śmieszne. A  potem  co  nic  
się  nie  stanie?  
 

Pan Andrzej Bojanowski  - Skarbnik Miasta  
Zadanie  to  jest  skonstruowane nie ze  zlecenia  dla  jednego  wykonawcy,  ale  dla kilku. 
Czyli realizowane  zadanie  nie jest  wykonywane przez  generalnego  wykonawcę. 
 

Radny Jerzy  Borowczak  -  wiceprzewodniczący Komisji 
Powiedział, Ŝe nie ma  zastrzeŜeń,  co  do ochrony  tej  fontanny oraz innych    inwestycji, 
których przewidziane jest   uroczyste  otwarcie.  
 

Radny Paweł  Jaworski -  członek  Komisji 
Poinformował, Ŝe na najbliŜszej sesji  uchwalane  będą kolejne zmiany w budŜecie  miasta  i 
to w  zakresie  inwestycji i  to  dość  drastyczne.      
 

Pan Andrzej Bojanowski  - Skarbnik Miasta  
Wyjaśnił, Ŝe   przedłoŜony projekt  uchwały  mówi  o: 
Zwiększeniu  wydatków w WPR  o 15.534.927 zł, zmniejszenie   wydatków w 
inwestycyjnych o 20.779.913 zł . Per  saldo  - zmiana  budŜetu  w tymŜe  zakresie  5.700  tys. 
zł.  Dodał, Ŝe  budŜet  inwestycyjny  w marcu  br. został   zwiększony o kwotę  90 mln zł  w 
stosunku  do  budŜetu  pierwotnego. 
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Pani  Teresa  Blacharska  -  Dyrektor  Wydziału Finansowego 
Dodał, Ŝe  te  wszystkie zmniejszenia  są spowodowane sytuacją związaną  z potrzebami  na  
Gdańskim Projekcie  Komunikacji Miejskiej z uwagi  na  zwiększenie  jego  kosztów i były  
poszukiwane  środki na  zabezpieczenie  tego  zadania.  Jakiekolwiek  zmiany  robione  do 
końca  roku,  to będą one  robione  pod  GPKM.  
 

Radny  Stefan  Grabski  -  przewodniczący Komisji 
Zapytał  się  o   istotę  nowej  ustawy związanej   z EURO 2012 -  czego  ona  dotyczy 
konkretnie. 
 

Pan Andrzej Bojanowski  - Skarbnik Miasta  
Poinformował,  Ŝe między innymi  autopoprawka  do  projektu uchwały o  zmianie  budŜetu  
na  rok  2007r. dotyczy  tej  ustawy i  wniosku Prezydenta Miasta  do  Rady  o  wyraŜenie  
zgody na powołanie  Spółki  do organizacji   przedsięwzięcia   Euro  2012.  o kapitale  
podstawowym  2 mln zł, z   czego 1.390 tys. zł   to przesunięcia wewnątrz  budŜetowe, a  610  
tys. zł  proponujemy zdjąć  z zadania mistrzostwa  Europy  w koszykówce  - promocja   tego  
przedsięwzięcia w  ramach  budŜetu Biura  Prezydenta.  
Jeśli  chodzi o  ustawę,  to przy  obecnym  jej  kształcie  – bo niektóre  jej elementy  moŜe  
zakwestionować  Unia  Europejska w   zakresie  zamówień  publicznych -  chcielibyśmy  
zrealizować  m. innymi  projekt  stadionu.  
Umowa  Spółki  jest  dosyć  mocno  sprecyzowana   w ustawie, która  determinuje  elementy  
przedmiotu i  zakresu  działalności, czasu Ŝycia  przedsięwzięcia  oraz  ewentualnych  jej 
późniejszych  losów i zawiera  17  elementów, które muszą  być  ujęte  w umowie  spółki.  
 
Komisja przeprowadziła  jeszcze krótką, luźna   dyskusje  na  ten  temat. 
 
 

PUNKT  5 
Sprawy wniesione, wolne  wnioski.  
 
W  tym  punkcie  nikt  nie zabrał  głosu,  w związku  z czym  Przewodniczący Komisji 
zamknął  posiedzenie  -  godz. 16.00 
 
 
 
                                                                                               Przewodniczący  
                                                                                       Komisji Rewizyjnej RMG 
 
                                                                                            Stefan Grabski 
 
Protokołowała: 
 
Bogusława Pieklik 
 
 


